
Institutmøde den 8. december 2021 

 

Vigtige deadlines  
 
• 1. april 2022: Frist for opdatering af PUREprofiler 
• 1. april 2022: Frist for indberetning af bibeskæftigelse 
• 1. maj 2022: Frist for aflevering af skriftlige eksamensopgaver (både til ordinær eksamen og re-

eksamen). Opgaverne sendes til Jane KP (jakp@sam.sdu.dk) 

------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Dagens punkter 

 
• APV 

o Som bekendt er APV’en afsluttet, og rapporterne blev offentliggjort for et par uger siden. 
o Processen ville normalt være den, at Hanne i første omgang gennemgår rapporterne 

med Christian Schjøler, der er arbejdsmiljørepræsentant. Derefter plejer de at blive dis-
kuteret i institutrådet, i ledelsesgruppen og på et institutmøde, inden de temaer, der 
kræver opfølgning, bliver fastlagt.  

o Pga. Christians sygdom bliver processen lidt anderledes denne gang, så emnet er på dags-
ordenen til institutrådsmødet i næste uge, uden at rapporterne har været diskuteret 
med Christian (ledelsesgruppen drøftede rapporterne i går). 
 Har man nogen kommentarer til rapporterne eller input til den videre proces, må 

man meget gerne tage fat i et af medlemmerne i institutrådet og få vedkommen-
de til at tage det med videre (medlemmer: Daniel, Christian Frier, Martin, Jette, 
Peter, Jane KP, Malene og Dorthe)  

o Hanne havde lovet kage, hvis instituttets svarprocent på APV’en blev højere end sidst – 
det gjorde den ikke … Den landede på 82 %, og sidste gang var den på 88 %.  

o Hanne synes nu alligevel, at der er grund til at få kage: 
 På to punkter er svarerne så flotte, at det giver kage: På spørgsmålene ’Er du – 

alt taget i betragtning – tilfreds med dit arbejde?’ og ’Er samarbejdet med dine 
kolleger – alt taget i betragtning – tilfredsstillende?’ er der 100 % af besvarelser, 
der har svaret ja (to personer har svaret Ved ikke/ikke relevant). Det er to meget 
centrale spørgsmål, når vi snakker trivsel og arbejdsmiljø 

 Dette er ikke ensbetydende med, at der ikke er noget, vi kan gøre bedre. Det ér 
der, og det er den proces, som vi går i gang med nu 

 

• Ph.d.-opslag og andre jobopslag 
o Som de fleste sikkert ved, har der været et par ph.d.-stillinger slået op. På trods af rigtig 

stor interesse og mange ansøgninger har ingen af ansøgerne fået tilbudt en stilling. Der 
var flere til samtale, men af forskellige årsager var ingen af dem i sidste ende var den/de  
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rigtige. 
o På sidste møde talte Hanne lidt om rekruttering og processen i den forbindelse, og hun 

har flere gange nævnt, at ph.d. er en vigtig rekrutteringskanal. Derfor er det vigtigt at 
vurdere ansøgere ud fra, om der ligger et fagligt potentiale i kandidaterne – også på læn-
gere sigt ift. vores undervisningsbehov og forskningsmiljøer. Desuden skal kandidaten og 
projektet være tilstrækkeligt fagligt stærkt til, at vi tror, at det kan gennemføres med et 
godt resultat. 

o Det er tid til at tænke vores markedsføring af ph.d.-uddannelsen godt igennem, og for-
håbentligt kommer der så et stærkt ansøgerfelt i næste runde.  

o Der har også lige været deadline på to jobopslag ift. SDC-centret. Det ene var på to post-
docstillinger, og det andet var en ph.d.-stilling. Begge opslag er afgrænsede i det faglige 
felt, og det begrænser naturligvis antallet af ansøgerne. Men der er flere lovende kandi-
dater i spil, og forhåbentligt kan der blive afholdt samtaler inden jul. 

o Endelig er der slået et AC-fuldmægtig-opslag op, hvor vi søger en administrativ projekt-
medarbejder, som skal deles mellem instituttet og SDG-centret. Ansøgningsfristen er den 
15. december.  

 

• Personalenyt 
o Morten har modtaget et Carlsberg Foundation Monograph Fellowship på hele 756.000 

kr. Stort tillykke til Morten, der får et års frikøb til at skrive monografien.  

 

Nyt fra uddannelsesområdet v. Ulrike 
o Ingen input til dette punkt. 

 

Bordet rundt (videndeling) 
o Det nye studienævn er blevet konstitueret. Ayo fortsætter som formand, Lisa afløser 

Morten, og Jøren stopper. Bassah vender retur fra barsel efter nytår. 
o Ph.d.-udvalget har nu tre medlemmer fra instituttet: Lotte, Louise I og Nina.  
o Intet nyt ift. evt. coronarestriktioner. Hanne regner med en mail fra SDU sidst på ugen. 

 Studienævnet er blevet bedt om at lave en plan b ift. afviklingen af eksamener, 
og der vil i så fald blive tale om onlineeksamener.  

 


